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[00:00:13:02 - 00:00:31:19] 
Ulf: Hejsan och välkommen till Östhammars kommuns samhälls och näringslivs podd Insikt 
tror jag den heter. Visst var det så Och jag som heter så. Eller rättare sagt jag som säger så 
heter Ulf Andersson och med mig har jag som vanligt Elin.  
 
 
[00:00:32:11 - 00:00:34:10] 
Elin: Elin Dahm, näringslivschef i Östhammars kommun.  
 
 
[00:00:34:24 - 00:00:39:20] 
Ulf: Just det. Och vi har en gäst idag, Jonas Hurtigh Grabe.  
 
 
[00:00:41:19 - 00:00:43:11] 
Ulf: Du ska också vara hjärtligt välkommen!  
 
 
[00:00:45:02 - 00:01:26:18] 
Ulf: Vi kommer att ägna dagen eller det här avsnittet åt ett begrepp som vi kallar för 
företagsklimat. Ja och Jonas, du är ordförande i Östhammars företagarförening. Du ska få 
berätta både om Östhammars företagarförening, din syn på företagsklimatet. Men du ska 
också få presentera din verksamhet och vad du gör för någonting trevligt. Innan vi kommer 
dit så tänker jag att vi ska berätta att de här sändningarna sänds också på Spotify. De finns på 
Spotify och de finns på Östhammars kommuns hemsida och då VW stammar. Alltså podcast. 
Vi gör en sändning i veckan och.  
 
 
[00:01:29:04 - 00:01:32:09] 
Ulf: Ja, det är väl det som vi ska säga er. Är det någonting mer? Nej.  
 
 
[00:01:32:18 - 00:01:33:24] 
Elin: Det var precis det som skulle vara.  
 
 
[00:01:35:13 - 00:01:37:01] 
Ulf: Du låter lite kort i tonen.  
 
 
[00:01:37:10 - 00:01:39:14] 
Elin: Jag vill komma igång. Jag är nyfiken på Jonas.  
 
 
[00:01:40:17 - 00:01:47:15] 



Ulf: Då så varsågod Jonas. Berätta lite om Vem är Jonas Hurtigh grabe?  
 
 
[00:01:47:17 - 00:02:50:00] 
Jonas Hurtigh Grabe: Vem är Jonas? Jag är en företagare i kommunen och jag och min fru 
flyttade hit för ja, vad är det? Det är väl nästan 08:09 år sen nåt sånt. Men lite. Först flyttade 
vi till Gräsö i 05:06 år, bodde permanent och sen flyttade vi tillbaka till Uppsala några dag 
och några år och sen Nu har vi flyttat till Östhammar permanent sen två år tillbaka i tiden och 
driver en två. Fem företag. Oj, ja, man lider väl av en och annan bokstav. Kanske det som är 
problemet. Men jag och min fru driver dels Adas café där vi har både caféet och fastigheten 
som det är mest min fru Malou, grabben som driver den. Och sen har vi också gamla 
Rockwool i Gimo som heter Gimo Industri Center som är en jättestor industrianläggning 
med. Skulle tippa att det nästan är 40 hyresgäster där nu. Bland annat är det fem företag som 
flyttar från Uppsala till kommunen.  
 
 
[00:02:50:05 - 00:02:52:17] 
Elin: Det är fantastiskt. Det gillar vi.  
 
 
[00:02:53:02 - 00:03:51:18] 
Jonas Hurtigh Grabe: Vi har byggt om nya produktionslokaler åt dem, så det är nog 01:50 
tal hyresgäster skulle jag tippa att det är i den fastighet och det stora lokaler. 23:00 
kvadratmeter under tak. Det är folk omkring så du har varit där en gång för länge sedan och 
hälsat på. Går man omkring där så är det väldigt svårt och hitta rätt från början. Det är oerhört 
stort, så kan man säga. Det är två verksamheter. Dels finns själva industri center som är 
uthyrningsverksamhet och sen driver vi något som heter Hantverks. Hotellet som är som 
coworking för industriföretag. Har tillgång till stora lokaler men betalar lite så man har 
gemensamma ytor i form av personalutrymmen och kök och omklädningsrum och toaletter. 
Allt sånt som är dyrt att göra och det nyttjar man tillsammans med alla andra hyresgäster. 
Och sen har man lite egna ytor och kunna låsa in sina grejer på. Så det är coworking för det. 
Tror att det är Sveriges första coworking för industriföretag. Jag har inte sett.  
 
 
[00:03:52:10 - 00:03:55:07] 
Elin: Hur många har sin arbetsplats där. Vet du det? Ungefär.  
 
 
[00:03:56:16 - 00:04:03:24] 
Jonas Hurtigh Grabe: Många har utgår därifrån och sen åker de ut och jobbar. Men kanske 
kanske 50, 50, 60 personer. Kanske något sånt.  
 
 
[00:04:04:09 - 00:04:05:08] 
Elin: Det är kanske.  
 
 
[00:04:05:08 - 00:04:09:21] 
Jonas Hurtigh Grabe: Lite till, för Elektro Design är en stor permanent hyresgäster. De är 
väl nästan 25 personer där just nu.  
 



 
[00:04:12:00 - 00:04:57:18] 
Jonas Hurtigh Grabe: Sen så har jag också ett konsultföretag som heter Tele2 som är 
managementkonsult och hjälper organisationer med att utveckla sitt arbetssätt som jag har 
gjort sen Dackefejden hållit på med det i 15 års tid. Det är inte så många som vet om det, men 
det är det som är min stora intäktskälla att visa powerpoints och så. Och sen så av en slump så 
tog jag mig an ett nytt uppdrag i form av att driva Öregrunds Golfklubb som numera 
klubbchef har till 60 % av tiden. Så jag har jag har att göra på på kvällar och helger och 
vardagar. Får du tid att spela golf överhuvudtaget? Grejen är att alla frågar precis det. Åh, vad 
härligt! Kan du springa runt med golfklubba i handen? Jag har gått en runda i år så jag får 
inte tid att spela så mycket golf.  
 
 
[00:04:58:10 - 00:05:01:18] 
Elin: Eftersom du har så mycket fritid så kände du att du behövde ett uppdrag till.  
 
 
[00:05:01:23 - 00:07:03:16] 
Jonas Hurtigh Grabe: Ja, men då blev det så att Östhammars företagarförening, som 
tidigare har drivits av en väldigt engagerad styrelse. På grund av lite personliga tråkigheter i 
form av sjukdomar och sånt så har det den försvunnit iväg och det har inte varit någon 
verksamhet de närmsta två åren i Östhammars företagarförening, så vi hade ingen samlad röst 
som kunde. Vi kunde samlats runt på något sätt. Jag vet att min fru, som också driver en liten 
butik i Adas där hon har haft handlar träffar och det har inte funnits någon gemenskap. Sen 
tillsammans med med den gamla styrelsen så försökte vi hitta ett sätt att återstarta den. För 
man kan väl säga att det inte fanns några företag för den förra året för det skickades inte ut 
medlemsavgifter då. Så då hade vi ett extra årsmöte nu i våras och har valt en ny styrelse. Så 
jag och min fru har Miljöpartiet. Vi har delat ledarskap så. Ingen av oss ville riktigt ta på sig 
ordförandeskapet fullt ut så då delar vi på det. Så jag och min fru delar på det ansvaret nu 
tillsammans med en jätte engagerad styrelserum. Vi har precis startat upp och haft en kanske 
04:05 styrelsemöten för att bara komma åt kontona och kunna teckna firman. Man kan inte 
säga att verksamheten direkt är igång ännu, men vi jobbar på det. Vi håller på med en 
hemsida och vi håller på att föra dialogen om vad är vi till för och vad ska vi kunna jobba 
med och vad blir de viktigaste frågorna och så? Jag tror spontant redan nu att vi känner att det 
finns två delar av det. Min fru som är väldigt engagerad i handlar värden här i Östhammar. 
Hon har ett stort kontaktnät där medan jag kanske har lite mer kontaktnät inom industri och 
lite den typen av verksamheter. Så vi kanske kan dela oss lite på oss där och göra lite. Jag kan 
jobba mer mot industri och produktion och så och så jobbar man lite mer mot handlare och 
upplevelser och så. Så det är planen.  
 
 
[00:07:05:04 - 00:07:27:23] 
Ulf: Och nu idag så ska vi prata om företagsklimat och om man har så många företag så har 
man möjlighet att ge sig, ge uttryck för sin känsla av företagsklimatet på många olika. Har 
sett, tänker jag. Men innan vi gör det, Elin, ska du berätta någonting om. Svenskt Näringslivs 
företagsklimat enkät.  
 
 
[00:07:28:23 - 00:07:39:24] 
Elin: Vi fick svaret på hur det har gått i enkäten nu förra veckan. Det betyder inte att vi har 



fått vår nya ranking, men vi har fått en del av svaren kan man säga. Och för de som.  
 
 
[00:07:39:24 - 00:07:42:22] 
Ulf: Inte vet det här med enkät, om det börjar på noll.  
 
 
[00:07:43:13 - 00:08:19:21] 
Elin: Svenskt Näringsliv går jag inte in på svar. Men de skickar ut en enkät till sina 
medlemmar, medlemsföretagen och några till för att få tillräckligt många svar. Och så frågar 
man hur man upplever upplevelsen av att driva företag i kommunen. Det är allt ifrån 
infrastruktur och skola och bemötande och myndigheter. Där har vi haft jättetråkiga siffror 
och en tråkig trend i ett antal år. Men i år så vänder det faktiskt. I år så går nästan alla siffror 
upp så vi har lång väg att gå. Men trenden är bruten och det känns jättekul.  
 
 
[00:08:19:23 - 00:08:44:13] 
Ulf: Oerhört viktigt och jättekul precis som du säger. Och sen rankas alla 290 kommuner i 
Sverige från ett bästa företagsklimatet till 290 sämsta företagsklimatet. Och vi har haft en 
trend neråt i rankingen och mycket pekar på att när rankingen väl kommer i höst så kommer 
vi att gå uppåt i rankingen. Det ser.  
 
 
[00:08:44:13 - 00:08:50:18] 
Elin: Så ut som om inte alla andra har tagit stormsteg också så så bör vi få någon effekt på 
det.  
 
 
[00:08:51:18 - 00:08:59:15] 
Ulf: Och vad beror det på? Och finns det några? Den frågan kanske vi ska ställa till Jonas.  
 
 
[00:08:59:22 - 00:09:41:16] 
Elin: Jag kanske ska ställa den till Jonas också. Jag tror att internt beror den på att man 
jobbar tillsammans med en kommun. Ett näringslivskontor som jag jobbar på kan inte själv 
lösa näringslivsfrågor utan det är ett teamwork tillsammans med samhällsbyggnad som du 
företräder men också med med mark, människor och fastighet och med infrastruktur och med 
skola och upphandling. Det är många delar som behöver bidra för att näringslivsklimatet ska 
upplevas positivt. Det är de som näringsidkarna träffar som kan påverka upplevelsen av oss. 
Så tänker jag. Och det är ju många träffar på mig. Eller Gert eller Sofia och Lisa som jobbar 
med Vi är ju bara fyra. Man träffar ju i högre grad andra än just näringslivskontoret, visar 
statistiken.  
 
 
[00:09:42:20 - 00:09:46:09] 
Ulf: Hur ser du på begreppet företagsklimat? Jonas?  
 
 
[00:09:48:03 - 00:14:42:03] 
Jonas Hurtigh Grabe: Alltså. Jag tror det finns liksom. Det. Det har. Under lång tid så har 
ju rankingen varit som den har varit och det vet alla. Har pratat om det, att Östhammars 



kommun är sådär och så. Men det blir ju vad man gör det till på något sätt. Jag har ju varit 
verksam nästan i tio år nu och. Har väl sett att de senaste, och i alla fall senaste året tycker jag 
en radikal förändring i mindset på hur man driver saker och ting. Helt plötsligt så upplever 
jag att ni är mycket synligare. Helt plötsligt så kommer hjärtat utspringande på golfklubben 
med ett papper och bjöd in oss till en utbildning. Det hände inte förut alls på det sättet. Så 
någonting tycker jag har hänt i hela Mindset av alla som jobbar på kommunen. På att man 
måste ta ett mer proaktivt stöd. Det är säkert mycket till både de förändringarna som har hänt 
inom både politiken och på tjänstemannasidan och vad det nu kan vara. Det vet ni säkert 
bättre än jag, men de jag pratar med som upplever nog lite samma sak, att det är någonting 
som håller på att hända. Till det positiva så. Sen är det klart att det är så otroligt lätt att gnälla 
på kommunen så när man väl börjar prata om det ser alltid någon som den här frågan eller 
den här frågan. Det märker väl vi också i företagarföreningen att det är lätt hänt att det blir 
lite gnäll plank av det. Jag tror man måste ha inställningen med att fasiken, vi måste göra det 
tillsammans. Och det är ju inte förrän man kommer i dialogen och kan börja prata med 
varandra som man kan göra framsteg och ta några små steg framåt till någon slags bättre 
samarbetsklimat. Så Jag känner att det finns stora förhoppningar, men jag tror också att vi 
behöver liksom få död på väldigt många av de här gamla ruttna ägg som ligger lite överallt 
om jag säger så. Det är lätt hänt att vi har pratat om i 20 år och aldrig hänt någonting. Det 
tillför ingenting. Vem var det som sa det? Låt oss vända blad. Det kan väl vara läge att göra 
det här också kan jag tycka. Så blir det inte bättre än vad vi gör det till tillsammans. Jag vet 
att när vi pratade på telefon så hade jag skrivit lite om vad vi skulle, vad vi skulle göra i 
företagarföreningen och då av en slump och det var slarvigt skrivet så skrev jag i dialog mot 
kommunen Nej, nej, nej, nej tillsammans med kommunen. Och det är självklart så det ska 
vara. Det var en fel skrivelse. Jag tycker det är en väldig känna en stor. Jag tror vi är allihopa 
som sitter med företag förening känna att att det finns en vilja av att göra någonting. På första 
årsmötet som vi hade när vi startade om allting kom hjärta dit. Det var jätte jätte positivt. Det 
finns ju mycket att göra men man får ju ta några små myrsteg i taget. Så det viktigaste är att 
hitta kanaler för att kunna föra dialog med varandra på ett enkelt sätt. Jag älskar ditt mejl eller 
när du skrev någonting att här är mitt mobilnummer. Det är öppet sju dagar i veckan, precis 
som för er företagare. Bara det mindset att inse att det kanske måste funka i en liten kommun 
att inte göra det så stort och komplicerat utan lyft luren och snacka lite med varandra så 
kommer man väldigt långt. Sen är det klart att det finns ett regelverk runt omkring vad ni 
jobbar med och sen finns det en verksamhet och en massa viljor på företagare i de olika 
städerna runt omkring i kommunen. Och här gäller det att samsas på något sätt. Det är väl där 
vi kan vara ett bra kitt emellan och föra talan åt båda hållen eller i dialog tillsammans med 
som bollplank. Vad skulle du säga är det viktigaste en kommun kan göra? Du har berört det 
lite grann, att vara tillgänglig till exempel, och ha ett positivt mindset. Om det skulle ge oss är 
det för mig och våra kollegor ett råd på vägen här nu. För nu har vi höga ambitioner när det 
gäller företagsklimatet. Vad skulle det rådet vara? Det finns vissa sådana där kommunal. Jag 
ska inte säga olater, för det menar jag inte riktigt. Men det här, Vi har pratat om det nångång. 
Vi tar med oss frågan. Alltså, jag tror att jag förstår att man måste göra så. Jag förstår att man 
måste hem och kanske bereda och kolla hur det är, men att kunna få återkoppling som 
företagare, det tror jag är oerhört viktigt. Det här kommer att ta tid. Därför att så att man bara 
förstår att det är någon slags process som rullar någonstans. Jag upplever att väldigt många 
tycker jag har ställt frågan. Eller jag skickade in frågan och så händer ingenting. Jag tror att 
feedback loopen måste vara mycket, mycket, mycket snabbare. Jag hör väldigt mycket 
positivt om Östhammar direkt hela den funktionen nu att man kan ringa till ett nummer och få 
hjälp där. Jag tycker själv att det funkar alldeles utmärkt. De dialoger som jag har haft med 
med miljö och hälsa, vad heter de?  
 



 
[00:14:44:01 - 00:16:15:11] 
Jonas Hurtigh Grabe: Bygg och.. Bygg och miljö heter de. tycker jag oftast att man får jätte 
snabba svar på den mejlen när man skickar och så där. Så jag tror att det måste genomsyras 
också, att man känner att vi tar tag i frågan men att man menar att man gör det på riktigt. Det 
tror jag är en jättestor grej för att få alla att känna att de jobbar på det. Sen att det tar tid och 
kan vara komplext, det tror jag alla har förståelse för. Så kvalitetssäkra återkoppling loopen. 
Så att man inte tappar bort den. Jag vet många som har haft frågan men jag skickade in det 
och sen hände ingenting. Då gick det något år och sen fick man ingen återkoppling. Det är 
klart, tillslut tappar man sugen. Så jag tror det är superviktigt om jag vänder på frågan Vilket 
är det viktigaste ett företag eller en företagare kan göra för att förbättra företagsklimatet? Det 
är väl att också att också orka ta tiden att ta upp frågan. Jag menar, jag upplever att väldigt 
många säger men det är ingen idé och så hör man inte av sig för att driva den frågan vidare. 
Det är också något man måste investera i att kommunicera med de som är satta och driva de 
frågorna på kommunen. Att också ge tillbaka den feedbacken och säga det här har jag varit 
med om. Så här skulle man kunna göra och så där kan jag väl uppleva. Man har jäkligt ont 
om tid och man har mycket att göra. Mejlkorgen fylls på någonstans och det är kanske inte 
först på listan att höra av sig till kommunen precis. Men det tror jag absolut att vi skulle 
kunna ha mycket större. Ta ett mycket större ansvar för att ge tillbaka. Hur ska ni kunna veta.  
 
 
[00:16:15:20 - 00:16:16:03] 
Elin: Vad ni är missnöjda med...  
 
 
[00:16:16:18 - 00:17:02:12] 
Jonas Hurtigh Grabe: Gör om man inte berättar det så? Men jag tycker det här sättet nu, 
som när man blir mer synlig och så nu var Gimo. Frukosten är idag tyvärr. Jag är ensam 
hemma med en tio åring så jag kunde inte komma. Jag hörde att det inte var jättemånga där 
och det är också ett sätt att vi måste hjälpas åt för att få folk att komma med i de 
sammanhangen som som ändå ni tar initiativ till. Det är ett jättebra tillfälle att kunna 
nätverka. Så det här projektet som du har dragit igång nu med tillgång till. jättekul att helt 
plötsligt prata med alla företagarföreningar. Det fick följdeffekter. Maria ringde mig från 
Alunda och så där. Jag tror att det är precis det nätverkande som man måste få till.  
 
 
[00:17:04:13 - 00:17:16:14] 
Elin: Det är bra. Men men. Varför ska man engagera sig i en företagarförening om man är 
liksom Man är den där lite lätt stressade ensamföretagare som varenda timme räknas? Varför 
ska man engagera sig?  
 
 
[00:17:17:10 - 00:18:36:17] 
Jonas Hurtigh Grabe: Jag tror det finns två delar av det, de som tillhör lite större 
organisationer. De har oftast kanske möjligheten att kunna få lite kontakt inne hos sig då i det 
företaget man jobbar på. För de som är lite mindre och kanske till och med ensamma, då har 
vi inga kollegor. Då är företagarföreningen en jättebra partner att kunna ha en AW med eller 
köpa företagsfest med eller nätverka med och utbyta erfarenheter och tankar. Det är klart att 
vi har så många olika roller häften. Jag vet att någonstans när vi hade något sånt här möte så 
var det många som. Måste vi bara prata om andra frågor? För vi har ju intresse av andra 
frågor också? Så har vi sagt att i Östhammars företagarförening så ska vi försöka driva lite 



mer som projekt och också har lite grupper inom gruppen så att det finns en grupp som kan ta 
ansvar för det som är med. Handlar relaterat i form av öppettider runt jul och julskyltning och 
sånt som de som kanske driver industriföretag eller tillverkningsföretag kanske inte är riktigt 
lika intresserade av, även om alla har ett intresse av att skapa en levande stadsmiljö. Jag tror 
det är uteslutande alla som har som gemensam bild att att vi måste se till så att vi får en 
kommun som är attraktiv för oss att bo i så att vi kan locka hit de talangerna vi vill och få hit 
kunder till våra besöksmål och mer spelare till golfbanan och mer gäster till Adas Café och så 
där. Så det är klart att det är det som kommer till i slutändan. Så  
 
 
[00:18:38:24 - 00:18:39:11] 
Ulf: ja.  
 
 
[00:18:39:15 - 00:18:41:01] 
Elin: Jag tror vi fick svar. På våra frågor.  
 
 
[00:18:41:06 - 00:18:46:14] 
Ulf: Och mer hinner man inte på 20 minuter. Nej, jag menar att tiden bara har gått redan. Det 
går jättefort.  
 
 
[00:18:46:23 - 00:18:47:17] 
Elin: När man har roligt.  
 
 
[00:18:48:12 - 00:18:50:22] 
Ulf: Stort tack för att du tog dig tid att komma hit.  
 
 
[00:18:50:22 - 00:18:58:00] 
Jonas Hurtigh Grabe: Bara kul och jättekul att ni tar så många proaktiva initiativ nu till att 
förbättra vårt klimat tillsammans tillsammans.  
 
 
[00:18:58:00 - 00:19:00:02] 
Elin: Där kom det! Tack Jonas, Tack tack.  
 
 
[00:19:00:10 - 00:19:01:02] 
Jonas Hurtigh Grabe: Tack tack.  
 
 
[00:19:02:12 - 00:19:03:06] 
Elin: Och tack Magnus.  
 
 
[00:19:03:15 - 00:19:05:05] 
Ulf: Och tack till er som lyssnade.  
 


